
 

 

D. 7. september 2022. Høringssvar fra Bestyrelsen i Ebeltoft Børnehus. 

Vi vil gerne påpege nødvendigheden af fortsat at have Ebeltoft Børnehus med i 
budgettet i 2023. 

I Ebeltoft Børnehus har vi et rigtig godt og trygt tilbud til vores børn. Brugertilfredshedsundersøgelsen er god 
og Institutionernes APV ligger i tråd med denne på et højt plan. Herudover har børnehuset de sidste to 
gange scoret topkarakter på KIDS rapporten. 

Vi kan med glæde se, at børnetallet vokser i Ebeltoft. Det medfører lange ventelister til både vuggestue- og 
børnehavedelen i Ebeltoft Børnehus.  

I Ebeltoft er der blevet etableret flere dagplejere samt et dagplejehus, som skal sørge for at de mindste børn 
kan blive passet i nærmiljøet. 

Æblehaven som er den største institution i Ebeltoft, står til kun at kunne tilbyde to pladser for 
udefrakommende børnehavebørn i hele 2023. Begge institutioner tager stor overbelægning ind hen over 
vinteren. Æblehaven er normeret til 66 børnehavebørn, og tager 75 ind. Hyrdebakken er normeret til 44 og 
tager op til 52 ind. Denne massive overbelægning plejer først at indtræffe i marts måned, hvilket betyder at 
der normalt kun køres med dette store pres i en enkelt måned. I år vil det være hverdag i over et halvt år for 
Hyrdebakken og halvandet år for Æblehaven.  

Både ledelsen og medarbejdere tager et stort ansvar for at det gode børneliv skal fungere og bevares under 
disse særforhold. Men vi som forældre er bekymrede for vores børns hverdag og for personalets trivsel, hvis 
der ikke handles på det øgede pres med rettidig omhu.  

Derfor er vi som forældre glade for, og trygge ved at behovet for øget kapacitet tages alvorligt af byrådet og 
at der er sat penge af til at udbygge Æblehaven med opstart i 2023, så Ebeltoft fortsat kan være et attraktivt 
område for børnefamilier at bosætte sig. 

Med venlig Hilsen Bestyrelsen i Ebeltoft Børnehus.  
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